
Sammanfattning av projektet  
FolkmusikForum i Österbotten
Pohjanmaan kansanmusiikkifoorumi 
-projektin yhteenveto



Den inledande fasen av projektet Folk- 
musikForum i Österbotten börjar lida mot 
sitt slut och det har blivit dags att summera 
det vi gjort under tidens gång. Vi vill tacka 
alla er som deltagit i våra nätverksträffar 
samt bidragit med svar på våra frågor!

Under den inledande fasen av projektet 
FolkmusikForum i Österbotten har vi byggt 
upp ett nätverk mellan utbildningsaktörer 
och folkmusikintresserade i nejden. Genom 
olika utredningar har vi kartlagt folkmusikens 
situation i området samt utrett befintlig ut-
bildning och utbildningsbehov. Utredning-
arna genomfördes med fältets behov som 
utgångspunkt. 
 

År 2023 genomförde vi  
följande kartläggningar:  
• Öppen SWOT-analys om folkmusikens 

nuläge i Österbotten: styrkor, svagheter, 
hot, och möjigheter 

• Utredning av befintliga utbildnings- 
möjligheter och -behov vid läroanstalter 
som ger undervisning i musik 

• Utredning av utbildningsintressen  
bland folkmusikintresserade 

• Utredning av utbildningsbehov hos  
personal på skolor och daghem 

 
Kartläggningarna stöddes av möten med 
experter i respektive områden. Därtill ord-
nades det pilotverksamhet i Gerby dag-
hem, Vasa. 

← Den första nätverksträffen i  
Lappfjärd väckte stort intresse!

↓ FolkmusikForum i 
Österbotten deltog i LaFolk 
festival och kongressen under 
temat: Hur blir vi starkare 
tillsammans?

Sammanfattning av projektet  
FolkmusikForum i Österbotten 

PÅ S
VENSKA



Under projektets gång har vi kommit fram 
till att det behövs strukturer för att förstärka 
både tillgången till konstundervisning på 
svenska i Österbotten och utbildnings-
personalens kompetens inom folkmusiken. 
Vi har lämnat in en ansökan för fortsättning 
av projektet med dessa teman. 

Vi har även öppnat en webropol-undersök-
ning där vi gärna vill höra hur ni tycker att 
projektet har gått! Ge oss gärna feedback 
via den här länken, den behövs för att vi 
kan utveckla verksamheten i framtiden!  
https://link.webropolsurveys.
com/S/44626BC87CA3038D

Nätverksträff 1  
i Lafo 31 .3

DISKUSSIONSÄMNE: Folkmusikens nuläge i Österbotten med 
omnejd 

Inledning av Marianne Maans, paneldiskussion med Marianne 
Maans, Matti Hakamäki, Mats Granfors och Johanna Björkholm. 
Öppen diskussion, lansering av SWOT-analys. 

Nätverksträff 2  
i Kaustby 12.7 

DISKUSSIONSÄMNE: Hur gör andra?  

Presentation om folkmusikutbildning och -undervisning i  
Shetland av Lewie Peterson, presentation om Näppärit av Anni 
Järvelä, gruppdiskussioner om folkmusikutbildning och -under-
visning. Lansering av frågeformulär om folkmusik och utbildning.

Nätverksträff 3  
i Jakobstad 27.9 

DISKUSSIONSÄMNE: Exempel från nejden, projektplan 

Presentation om arbetet med levande kulturarv kring folkmusik-
traditionen i Jeppo av Christine Julin-Häggman. Presentation av 
projektet och projektplanen. Diskussion kring möjliga synergier 
med Skapa Jakobstadsregionen.  

Under projektet ordnades tre nätverksträffar som var öppna för alla intresserade.  Sammanfattning av projektet  
FolkmusikForum i Österbotten 

Har du ännu tankar kring våra teman?  
Kontakta gärna projektkoordinatorn Anni Järvelä:  
anni.jarvela@centria.fi 
+358 50 346 2206

https://link.webropolsurveys.com/S/44626BC87CA3038D 
https://link.webropolsurveys.com/S/44626BC87CA3038D 
mailto:anni.jarvela%40centria.fi?subject=


Pohjanmaan kansanmusiikkifoorumi-hank-
keen valmisteleva vaihe on päättymässä, 
ja on aika tehdä yhteenveto menneestä. 
Haluamme kiittää kaikkia teitä, jotka osal-
listuitte verkostotapaamisiin ja vastasitte 
kysymyksiin!

Hankkeen valmisteluvaiheen aikana olem-
me rakentaneet koulutustoimijoista ja 
kansanmusiikista kiinnostuneista ihmistä 
koostuvaa verkostoa Pohjanmaalla ja sen 
lähiympäristössä. Erilaisten selvitysten 
avulla olemme kartoittaneet alueen kan-
sanmusiikin tilannetta ja selvittäneet ole-
massa olevia koulutus- ja opiskelutarpeita. 
Selvitykset on toteutettu kentän tarpeiden 
pohjalta. 

Vuonna 2023 toteutimme  
seuraavat selvitykset:    
• Avoin SWOT-analyysi alueen kansan-

musiikin nykytilasta: vahvuudet,  
heikkoudet, uhat ja mahdollisuudet. 

• Selvitys nykyisistä koulutusmahdol-
lisuuksista ja -tarpeista musiikin opetusta 
antavissa oppilaitoksissa. 

• Kansanmusiikista kiinnostuneiden ihmis-
ten koulutusintressien selvittäminen. 

• Selvitys koulujen ja päiväkotien henkilö-
kunnan koulutustarpeista. 

 
Selvitystyötä tuettiin tapaamisilla kyseisten 
alojen asiantuntijoiden kanssa. Lisäksi  
toteutettiin pilottitoimintaa Vaasassa,  
Gerbyn päiväkodissa. 

Lewie Peterson kertoi perinnekasvatustyöstä Shetlandsaarilla 
verkostotapaamisessa Kaustisella. 

Pohjanmaan kansanmusiikkifoorumi 
-projektin yhteenveto

Musiikkihetki Gerbyn 
päiväkodilla Vaasassa.

SUOM
EKSI



Valmistelevan hankkeen aikana olemme 
tulleet siihen tulokseen, että tarvitaan 
rakenteita, joilla vahvistetaan sekä ruotsin-
kielisen taideopetuksen saatavuutta Po-
hjanmaalla että opetushenkilöstön kans-
anmusiikkiosaamista.  Olemme jättäneet 
hakemuksen hankkeen jatkamiseksi näillä 
teemoilla. 

Olemme myös avanneet webropol-kyselyn, 
jossa haluaisimme kuulla, miten hanke on 
mielestäsi sujunut! Anna palautetta tämän 
linkin kautta, sillä tarvitsemme sitä kehitt-
ääksemme toimintaamme jatkossa! 
https://link.webropolsurveys.
com/S/44626BC87CA3038D

Verkosto- 
tapaaminen 1   
LaFossa 31.3.

KESKUSTELUN AIHE: Kansanmusiikin nykytila Pohjanmaalla ja sen 
ympäristössä

Marianne Maansin johdanto, paneelikeskustelu, jossa mukana 
Marianne Maans, Matti Hakamäki, Mats Granfors ja Johanna 
Björkholm. Avoin keskustelu, SWOT-analyysin käynnistäminen.    

Verkosto- 
tapaaminen 2  
Kaustisella 12.7. 

KESKUSTELUN AIHE: Hur gör andra?  

Lewie Petersonin esitys kansanmusiikkikasvatuksesta ja 
-opetuksesta Shetlannissa, Anni Järvelän esitys Näppäreistä, 
ryhmäkeskusteluja kansanmusiikkikasvatuksesta ja -opetuksesta. 
Kansanmusiikkia ja kansanmusiikkikasvatusta koskevan kyselyn 
käynnistäminen. 

Verkosto- 
tapaaminen 3 
Pietarsaaressa 27.9. 

KESKUSTELUN AIHE: Exempel från nejden, projektplan 

Christine Julin-Häggmanin esitys elävän kulttuuriperinnön parissa 
tehtävästä työstä kansanmusiikkiperinnön ympärillä Jepualla. 
Hankkeen ja tulevan hankesuunnitelman esittely. Keskustelua 
mahdollisista synergioista Skapa Jakobstadsregionenin kanssa.  

Hankkeen aikana järjestettiin kolme verkostokokousta, jotka olivat avoimia kaikille  
kiinnostuneille osapuolille.  Pohjanmaan kansanmusiikkifoorumi 

-projektin yhteenveto

Onko sinulla vielä mietteitä  
hankkeen teemoihin liittyen?  
Ole yhteydessä projektikoordinaattori Anni Järvelään:  
anni.jarvela@centria.fi 
+358 50 346 2206

https://link.webropolsurveys.com/S/44626BC87CA3038D 
https://link.webropolsurveys.com/S/44626BC87CA3038D 
mailto:anni.jarvela%40centria.fi?subject=



